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Primer de tot, volem dedicar unes paraules a totes aquelles persones que ens han deixat durant aquest 

període nefast, per les seves famílies que ho han hagut de viure des de la distància i no els han pogut 

acompanyar en el seu traspàs. Un record també per a tots aquells que han passat o estan passant aquesta 

malaltia i que patiu les seves conseqüències sanitàries o econòmiques… a tots vosaltres us volem fer arribar 

el nostre escalf i el millor desig de millora i recuperació per tothom.  

Des de mitjans del mes de març, quan es decreta l’estat l’alarma el 14/03/20 ens hem vist immersos en unes 

circumstàncies que mai hauríem imaginat. A tots ens va agafar amb el peu canviat i ens hem vist abocats a 

gestionar la incertesa, també al nostre Ajuntament.  

Situació excepcional, respostes excepcionals. 

Aquesta és la manera que des de Junts per Torrelavit 

hem cregut més adequada per afrontar aquesta 

situació. Més enllà de les diferències que hi ha amb 

l’equip de govern ara toca remar junts i treballar plegats 

per oferir les respostes més adequades per 

acompanyar tots els veïns i veïnes a transitar per 

aquesta pandèmia i totes les seves conseqüències. 

Aquest ha estat i serà, almenys per nosaltres, l’esperit 

de l’equip municipal de Junts per Torrelavit.  

I és amb aquesta intenció que durant tot aquest període de crisi i fins al moment, hem fet arribar un seguit 

de propostes a l’equip de govern del nostre Ajuntament. Les propostes més destacades són les següents:  

 Creació d’una comissió per treballar i consensuar les mesures a adoptar des de l’Ajuntament de 

Torrelavit per pal·liar els efectes sanitaris i econòmics de la COVID-19. Aquesta proposta, presentada 

el 24 de març, va ser acceptada per l’equip de govern, però amb alguna diferència. Aquesta comissió 

va ser creada per informar, més que per consensuar.  

 

 

 

SITUACIÓ EXCEPCIONAL; MESURES EXCEPCIONALS 

 



 

 

 El programa municipal d’emergència social per les famílies afectades, presentada l’11 de maig. 

En l’elaboració de les bases reguladores de la convocatòria d’aquests ajuts vam tenir l’oportunitat de 

consensuar amb l’equip de govern els punts que s’hi recollien i fer les modificacions pertinents perquè 

més torrelavitencs/ques poguessin optar a aquest tipus d’ajut. 

 

● Realització d’una enquesta a la població per tenir una radiografia real de l’afectació de la crisi als 

veïns i veïnes de Torrelavit. Aquesta proposta fou presentada en data 27 de març i en la primera 

Comissió de seguiment no va obtindré l’aprovació de l’equip de govern. Posteriorment, en data 18 

d’abril es presenta una proposta concreta d’enquesta. Però no és fins el 18 de maig que van decidir 

elaborar un qüestionari amb la mateixa finalitat que els havíem proposat des de Junts per Torrelavit.  

  

 Programa municipal de reactivació econòmica pels nostres autònoms, empreses i persones 

afectades per ERTES i acomiadaments, presentada el dia 11 de maig.  

 

 Instàncies per fer arribar des de l’Ajuntament de Torrelavit a la Conselleria d’Agricultura de la 

Generalitat de Catalunya on es proposaven una sèrie de mesures per ajudar als nostres pagesos 

i viticultors davant la greu crisi que arrosseguen i ara agreujada per aquesta pandèmia, presentada 

el 22 de maig.  

 

 Adequar espais i proveir-los de recursos humans necessaris per atendre aquells infants menors 

de 12 anys els pares dels quals s’hagin hagut de reincorporar al seu lloc de treball, presentada el 22 

de maig.  

Totes aquestes propostes i d’altres, les hem compartit simultàniament a les xarxes socials i també les podeu 

trobar explicades i desenvolupades en el nostre portal web www.juntpertorrelavit.cat. 

La crisi de la COVID-19 continua ben viva, i continua amenaçant la salut de tothom, destrossant la nostra 

economia i anul·lant la nostra vida social i cultural. Continuem estant en guerra amb aquest maleït virus. 

Només sumant guanyarem aquesta lluita.  

Ara, més que mai, tots/es som necessaris i imprescindibles: des de l’autorresponsabilitat, la solidaritat, la 

col·laboració, el compromís i el respecte. 

Des de Junts per Torrelavit continuem compromesos al costat de tots els nostres veïns i veïnes.  

La COVI-19 ens ha de fer prudents, no immobilitzats. 
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El passat dia 2 de juny va tenir lloc un ple extraordinari on, entre altres punts, es portava a votació la proposta 

de pressupostos municipals per aquest any 2020.  

 

Una proposta i aprovació que arribava molt tard si tenim en compte la voluntat inicial manifestada per 

l’equip de govern de tenir els pressupostos de la corporació aprovats abans de finalitzar l’any 2019. Aquest 

endarreriment va fer que l’emergència sanitària esclatés de ple durant la preparació de la proposta de 

pressupostos, canviant la realitat del context social i econòmic de Torrelavit i per tant, també, les necessitats 

i les prioritats del nostre municipi. 

  

Amb aquesta situació excepcional al damunt, els pressupostos per aprovar i amb el temps suficient que hem 

tingut durant el confinament per analitzar la nova realitat sobrevinguda, des de Junts x Torrelavit vàrem 

treballar i concretar una sèrie de propostes extraordinàries (1) per fer-hi front. Propostes que férem arribar 

a la coalició de govern perquè s’incorporessin en el pressupost municipal. Al mateix temps, es proposava 

també la dotació pressupostària necessària per a l’execució d’altres actuacions (2) iniciades durant 

l’anterior legislatura.  

 

A l’esborrany de pressupost que ens varen presentar també s’hi varen advertir un seguit de qüestions que 

no creiem adequades: 

 

 Increment injustificat de la partida d’ingressos. 

 No contemplar la disminució d’ingressos com a conseqüència de les bonificacions aprovades en 

diferents ordenances fiscals. 

 No tenir en compte la repercussió de l’actual situació d’emergència sanitària en la recaptació 

de l’impost sobre activitats econòmiques. 

 No incorporar els fons de prestació ni la resolució del Catàleg de Serveis de la Diputació de 

Barcelona per l’any 2020. 

 Elaborar el pressupost en base a les mitjanes de despeses d’anys anteriors, quan les 

circumstàncies actuals de la pandèmia de la Covid19 fan que sigui un any econòmicament 

excepcional. 

 No ajustar a la baixa o a l’alça la partida de despeses referent a òrgans de govern i als actes i festes 

programats i que no s’han pogut celebrar. 

 Rebaixa, sense justificació, de les partides destinades a entitats i fundacions de caràcter social. 

 Manca de partida pressupostària per fer front a les obligacions de pagament per l’ocupació de 

diferents terrenys i l’aprofitament urbanístic del Polígon Industrial. 

 

 

 

PRESSUPOST MUNICIPAL 2020 
PERQUÈ NO HI HEM VOTAT A FAVOR? 

 



 

 

 

 Per primera vegada en 20 anys, l’única partida que es contempla en el capítol d’inversions amb 

l’import total d’execució, que celebrem que sigui la restauració del Pont de les Escoles, ve finançada 

íntegrament per un préstec (Ajut de Caixa de la Diputació de Barcelona). 

 

En aquest pressupost,  hi hem trobat a faltar també la tan predicada participació ciutadana, que tot hi 

estar confinats s’hagués pogut promoure mitjançant un acte participatiu online o inclús  passar la proposta 

per totes les cases per tal que tothom hi pogués dir la seva. 

 

A l’única reunió de pressupostos que l’equip de govern ens va convocar, el regidor d’hisenda ens va fer 

aquest comentari en referència a la seva proposta: 

 

“La intenció és no fer res diferent del què fèieu vosaltres” 

 

Aquesta podria ser la frase que millor defineix l’objectiu i l’essència de la proposta de pressupostos 

presentada per ERC de Torrelavit i el grup de Veïns Independents de Torrelavit.  

 

Potser la intenció d’aquesta manifestació continuista era la de guanyar el nostre suport als pressupostos… 

si la intenció era no fer res diferent del què fèiem nosaltres… Precisament, aquest any que cal fer moltes 

coses diferents! 

 

Finalment, la proposta de Pressupostos 2020 que van portar a plenari per a la seva aprovació els membres 

de l’equip de govern, va arribar-hi sense ser consensuada amb tot el consistori . No hi va haver debat ni 

negociació per la incorporació de les diferents propostes presentades pel nostre grup municipal, ni cap 

voluntat de fer-ho. 

 

Per tot això el nostre vot va ser NO a la proposta de Pressupostos 2020 presentats per l’equip de Govern. 

 

(1) a. Devolució/bonificació a tots els veïns i veïnes de Torrelavit de la part proporcional dels Impostos 

Municipals 2020 (IBI, IAE, IVTM) equivalent als dies decretats d’estat d’emergència. b. Increment de la 

partida d’emergència social dels 7.000,00€ actuals fins als 20.000,00€. c. Obertura de partida de 

80.000,00€ per cooperar a la reactivació econòmica al municipi amb ajuts als comerços, autònoms i 

empreses locals. 

 

(2) a. Substitució de l’actual enllumenat públic de Terrassola i Lavit per lluminàries de Leds més eficients 

energèticament i respectuoses amb el medi ambient. b. Reforma i millora del clavegueram de can Rossell 

d’acord amb el projecte elaborat per la Diputació de Barcelona. 
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Durant el mandat de la passada legislatura, el 

nostre equip de govern , d’acord amb el programa 

electoral presentat a les eleccions municipals del 

2011, va demanar al Consell Comarcal de l’Alt 

Penedès ajut per redactar el projecte d’integració 

paisatgística del Polígon 

Industrial de Torrelavit. 

L’objectiu d’aquest projecte 

era el de millorar-ne l’impacte 

visual en l’entorn paisatgístic i 

dotar-nos d’eines normatives 

que permetessin regular el 

tractament de façanes i 

teulades de les naus 

actualment existents i de les 

futures. 

 

El projecte que va redactar el Consell Comarcal 

preveia una plantació d’arbres que reforçava 

l’existent que hi ha al parterre de l’entrada, entre la 

carretera BP-2151 i el c/ Macabeu, paral·lel a la 

carretera, i una segona 

plantació en la franja que 

separa la part de dalt del 

polígon (fase 1) de la part de 

baix (fase 2). Tot i així, 

quedaven zones per integrar 

i les eines normatives pel 

tractament de façanes i 

teulades, i d’aquesta manera 

ho vàrem fer notar en les 

al·legacions presentades en el seu moment, però 

la dotació pressupostària de què disposava el 

Consell Comarcal  en aquell moment no donava 

per més i caldrà redactar una segona fase. 

 

 

 

 

Malgrat tot, aquesta primera actuació ja podia tenir 

un efecte positiu considerable en la integració del 

polígon.  

 

La sorpresa per a nosaltres ha estat veure que en 

el moment de 

l’execució del projecte 

aprovat, s’ha deixat de 

plantar la barrera verda 

prevista a la part de 

baix, i els arbres 

destinats a aquella  

zona s’han acumulat a 

la part de dalt, amb la 

sensació que més que 

una integració es tracta d’esborrar la façana de les 

naus d’entrada al Polígon, resultat que res té a 

veure amb l’objectiu del projecte d’integració 

paisatgístic inicial. 

 

Des del nostre grup municipal no compartim 

aquesta decisió i 

lamentem una vegada 

més la manca 

d’informació, malgrat 

l’existència d’una 

comissió informativa, 

que fa que les decisions 

es prenguin sense tenir 

en compte el parer del 

nostre grup municipal, 

que recordem, representa a una bona part de 

veïns i veïnes de Torrelavit que ens van fer 

confiança. 

 

 

INTEGRACIÓ PAISATGÍSTICA DEL POLÍGON INDUSTRIAL DE TORRELAVIT  
UN PROJECTE A COMPLEMENTAR I AMB CANVIS QÜESTIONABLES DURANT L’EXECUCIÓ 

 

Actuació realitzada 

Zona projectada inicialment on no s’ha actuat 

 
 



 

 

El passat mes de juliol es va publicar la proposta de resolució provisional de la concessió de subvencions 

del Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya 2020-2024 (PUOSC) que concedeix al municipi de Torrelavit 

l’import de 370.000,00 €, i que des de Junts per Torrelavit se celebra aquesta injecció de diners que suposarà 

pel municipi. Les actuacions presentades per l’equip de govern per destinar a aquesta subvenció foren el 

Projecte de Reforma del pavelló poliesportiu de Torrelavit amb un pressupost d’execució de 387.213,42 € 

(iva inclòs); el Projecte de Consolidació de l’estructura i restauració del Pont de les Escoles de Torrelavit 

amb un pressupost d’execució de 77.551,99 € (iva inclòs) i el Projecte d’instal·lació de zones Wi-Fi obert als 

equipaments municipals i espais públics i l’ampliació de la xarxa de fibra òptica fins al nucli disseminat de 

Can Rossell de la Serra. 

Des de Junts per Torrelavit celebrem la concessió d’aquesta subvenció atès que en municipis petits com 

el nostre són fonamentals els recursos que es reben 

d’altres administracions per destinar a inversions de 

major envergadura i més, tenint en compte que la 

capacitat d’inversió que té l’Ajuntament de Torrelavit és 

mínima amb els ingressos que recapta i les despeses 

del dia a dia que ha d’assumir. Tot i això, la nostra 

formació va proposar la presentació del Projecte de 

Millora de l’eficiència de l’enllumenat públic, el 

Projecte de xarxa alimentada amb biomassa i el 

Projecte de clavegueram de Can Rossell de la Serra 

i que foren desestimats per l’equip de govern. 

Tot i la bona notícia que suposa per Torrelavit la concessió d’aquesta subvenció se n’han perdut d’altres que 

en total sumen un import considerable.  

Així en primer lloc, i com ja s’havia informat, l’equip de govern de la passada legislatura obtingué una 

subvenció directa per import de 200.000,00 € per executar el Projecte de remodelació i ampliació del pavelló 

municipal, amb el condicionant que el Projecte es realitzés abans del 31 de desembre de 2019. Així les 

coses, tot i la proposta d’aquesta formació per tirar endavant aquesta actuació, no fou aprovada per l’equip 

de govern actual (ERC i VIT), el que provoca la pèrdua de dita subvenció per incompliment del termini de 

realització del projecte. 

En segon lloc, també s’ha renunciat a l’execució del Projecte de millora d’accés al centre social i zona 

esportiva del nucli de Can Rossell, projecte redactat per la Diputació de Barcelona, amb un pressupost 

d’execució de 45.000,00 €, dels quals la Diputació de Barcelona n’assumia 27.000,00 €, i l’Ajuntament de 

Torrelavit únicament 18.000,00 €. 

 

 

TORRELAVIT GUANYA 370.000,00 € PEL 2020-2024 I  
EN PERD 337.000,00€ DURANT EL 2019 

 
 

Millora de l’eficiència de l’enllumenat públic 



 

 

 

En tercer lloc, s’ha renunciat també a l’execució del Projecte d’adaptació i millora dels accessos al 

Centre d’Interpretació de l’Aigua i ampliació peatonal del Pont Segimon Tomeu que disposava d’una 

subvenció amb Fons Feder Comarcals de 59.837,17 €. 

I en quart lloc, es va denegar una subvenció de la Generalitat de Catalunya per a la dinamització territorial 

per als anys 2018/2019 per import de 50.000,00 €. 

Així doncs, els veïns de Torrelavit hem perdut un total de quasi 337.000,00 € d’ingressos en aquest primer 

any de legislatura, un fet que no ens podem permetre i menys en un municipi com el nostre. La pregunta 

que ens formulem és la següent: l’equip de govern ha renunciat a aquestes subvencions perquè vol trencar 

amb tot el que vingui del passat o realment li manca la capacitat per tirar endavant grans projectes i 

ens hem de conformar amb projectes a mitges? 

 

 

Des de Junts per Torrelavit celebrem l’adquisició, per part de l’Ajuntament de Torrelavit, de la nau de Cal 

Tresó per a destinar-la a magatzem municipal ja que és un equipament necessari per la proximitat amb el 

nucli que facilita que es pugui donar servei de magatzem a diferents entitats culturals del poble i a la pròpia 

brigada municipal. 

L’expedient es remunta a meitats de l’any 2018, quan l’anterior equip de govern s’assabenta de la futura 

subhasta per part de l’Agència Tributària del solar on s’ubica la nau de Cal Tresó. Des d’aquest moment, es 

va tenir clar que era una oportunitat única per adquirir aquesta finca, tot i que el preu de sortida de la subhasta 

estava fixat en 182.481,24 €, procedint-se a reservar aquests diners per poder participar en la subhasta. 

Realitzada la subhasta inicial, aquesta va quedar deserta el que fou una molt bona notícia perquè disminuiria 

el preu de sortida de la següent. I així ha estat, en aquesta nova legislatura s’ha pogut adquirir la finca per 

un import de 60.000,00 €, el que suposa un estalvi per l’Ajuntament de Torrelavit d’uns 112.000,00 euros.  

 

 

Durant l’estat d’alarma decretat pel Govern d’Espanya el passat mes de març, des de Junts per Torrelavit 

vam estar al costat de la nostra gent gran, ajudant-los a estar connectats entre ells mitjançant videotrucades 

i amenitzant les tardes dels diumenges. Volem agrair en aquest sentit la tasca realitzada per les nostres 

companyes Txell i l’Alba, per la seva dedicació i la gran labor realitzada.  

ADQUISICIÓ DE LA NAU DE CAL TRESÓ 

TORRELAVIT GUANYA 370.000,00 € PEL 2020-2024 I  
EN PERD 337.000,00€ DURANT EL 2019 

AJUDEM A LA NOSTRA GENT GRAN A ESTAR CONNECTATS DURANT L’ESTAT D’ALARMA 

 
 



   

 

 

Amb la renuncia a aquesta subvenció de 59.837,17€ 

que permetia adaptar i millorar l’accés d’entrada al 

Centre d’Interpretació de l’Aigua, l’equip de govern ha 

renunciat també al que era una gran millora per tots 

els veïns i veïnes de Torrelavit i molt especialment als 

del c\Molí, doncs amb aquesta millora s’eliminava el 

transit de camions que hi ha en l’esmentat carrer. 

La millora de l’accés, permetia l’entrada d’autobusos al 

Centre d’Interpretació de l’Aigua i al mateix temps 

l’entrada de vehicles pesats sense la necessitat que tenen actualment de girar al final del carrer. Tanmateix, 

la millora permetia portar a terme l’ampliació del pont del Segimon Tomeu. 

Lamentem una vegada més que s’hagi perdut una oportunitat de millora com aquesta i s’hagi desestimat 

novament una subvenció important per Torrelavit. 

 

 

 

Anualment la Diputació de Barcelona posa a disposició dels ajuntaments de la província un seguit d’ajuts 

tècnics i econòmics als quals poden tenir accés presentant la corresponent sol·licitud. Aquests ajuts són 

molt importants especialment pels petits municipis com els nostre, on els recursos econòmics són més 

limitats. 

 

Des de Junts per Torrelavit vàrem presentar a l’equip de govern una proposta amb 40 sol·licituds a 

efectuar, en diferents àmbits, l’equip de govern, després “d’estudiar” les nostres propostes no va tenir a bé 

d’acceptar-ne cap ni una, totes varen ser respostes amb un “ja la teníem prevista” o bé “finalment no l’hem 

demanda”. 

 

Novament ens trobem davant la negativa de l’equip de govern d’acceptar cap proposta que vingui del 

grup de l’oposició, amb una clara voluntat de seguir silenciant el grup de Junts per Torrelavit i totes 

les veïnes i veïns que ens van fer confiança. 

 
 

 

Si ens vols fer arribar algun suggeriment, pots fer-ho enviant un correu a contacte@juntspertorrelavit.cat o 
bé trucar-nos al 647.914.219.  
 
Si vols conèixer més sobre la nostra acció a l’Ajuntament de Torrelavit et convidem a visitar la nostra web 
(www.juntspertorrelavit.cat) on podràs trobar-hi aquest butlletí i molta més informació. 

ON TROBAR-NOS 

NOVA OPORTUNITAT PERDUDA; RENUNCIA AL PROJECTE D’ADAPTACIÓ I MILLORA DELS 
ACCESSOS AL CENTRE D’INTERPRETACIÓ DE L’AIGUA 

PROPOSTA DE SOL·LICITUD D’AJUTS TÈCNICS I ECONÒMICS DEL CATÀLEG DE SERVEIS 
2020 DE DIPUTACIÓ DE BARCELONA 

Foto carrer del molí o pont 


